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Referent 
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Til stede 

Emma Ramgil Christensen, Julia Tornqvist Lohse, Anton Stubbe Teglbjærg, 

Marie Rask Hjortkjær, Karina Kosiara-Pedersen, Mogens Jin Pedersen, 

Christian F. Rostbøll, Lene Hansen, Lars Tønder, Lea Stær Eskesen, Merete 

Rishøj Møller, Solvejg Greve, Jens Roesdahl Lange (lukket punkt) 

DagsordenDagsorden 

Lukket møde:  

1) Dispensationssager (Bilag sendes på mail) (20 min) 

Åbent møde: 

1) Godkendelse af dagsorden (2 min) 

2) Godkendelse af ekstra valgfag for F25 (10 min) 

3) Godkendelse af SN tillægsspørgsmål til undervisningsevaluering (10 

min) 

4) Beslutning om mødedater for efterårets studienævnsmøder (10 min) 

5) Orientering om eksamensklagestatstik (10 min) 

6) Orientering om KA-reform (10 min) 

7) Meddelelser fra studerende (2 min) 

8) Meddelelser fra studieleder (2 min) 
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SIDE 2 AF 4 Ad 1) Godkendelse af dagsorden  

Godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af ekstra valgfag for F25 

Studienævnet (SN) påpeger at nogle af kursusbeskrivelserne er ret 

korte, og at det vil hjælpe hvis de er mere fyldestgørende. SN 

opfordrer administrationen til at udfærdige nogle kursusskabeloner, 

der tydeliggøre hvordan beskrivelserne ønskes præsenteret. 

 

Mogens spørger om det er muligt at gøre progressionen mere 

tydeligt i Siljes Hermansens fag, og om det er muligt at tilføje mere 

om eksperimentiel metode. Studieleder vil vemde det med hende. 

 

Alle fire valgfag godkendt. 

 

Ad 3) Godkendelse af SN tillægsspørgsmål til 

undervisningsevaluering 

Studienævnet beslutter at bibeholde de nuværende 

tillægsspørgsmål. 

Det blev dog påpeget at det godt kan være svært at svare på nogle 

af evalueringsspørgsmålene nogle gange, da svarmulighederne og 

gradueringerne virker lidt uklare. Derfor vil det være godt hvis man 

i forbindelse med en evaluering af selve undervisningsevalueringen 

vil kigge på de konkrete formuleringer. Studieleder bekræfter også 

at en sådan evaluering diskuteres i studielederforum, og derfor vil 

man også få kigget på det indholdsmæssige. 

Ift. svarprocenter af undervisningsevalueringerne nævner 

studieleder at de generelt ligger meget jævnt – lidt over 

gennemsnittet på BA, lidt under på KA. 

 

Ad 4) Beslutning om mødedatoer for efterårets studienævnsmøder 

Uge 41: mandag 7. oktober 8.15-10.15 

Uge 45: mandag 4. november 8-10.00 

Uge 50: mandag 9. december 8-10.00 

 

Ad 5) Orientering om eksamensklagestatistik 

Det bemærkes at der er en generel stigning i antallet af 

eksamensklager, og at der ikke umiddelbart er en åbenlys årsag. 

Studieleder nævner at klageadgangen er blevet lettere for 

studerende, men det var ikke til at sige om det var grunden til 

stigningen. 



 

 

SIDE 3 AF 4 SN efterspørger en mere detaljeret oversigt over eksamensklagerne 

så det bliver muligt at identificere specifikke tendenser. Andreas 

følger op. 

Klagestatistikken tages til efterretning.  

 

Ad 6) Orientering om KA-reform 

Man forventer at der vil komme en mere detaljeret udmelding fra 

kandidatudvalget i løbet af den næste måneds tid eller to, 

sandsynligvis med mere iinformationer om hvordan de forskellige 

universiteter har tænkt at implementere reformen. 

Der bliver orienteret om studienævnets KA-seminar 11.9, ligesom 

der også er et institutmøde i slutningen af september hvor 

instituttets VIP, STIP og TAP er inviteret til at diskutere KA-

reformen. 

SN studenterrespræsentanter bliver mindet om at det er i SN hvor 

studerende har en kanal til at indgå i dialog om KA-reform, og 

derfor skal de ikke holde sig tilbage med at byde ind, og inddrage 

deres bagland mv.   

 

Ad 7) Meddelelser fra studerende 

Klimagruppen havde et godt møde med Peter Marcus og Jens. Vi 

havde taget vores studenterinput med, og budskabet om at klima 

gerne må fylde mere i undervisningen og på pensum. Dette var der 

lydhørhed overfor, og vi snakkede om at se på at der kunne komme 

mere klima på IP3, muligvis i relation til nulvækst og 

ressourcekonflikter. Dernæst snakkede vi om at klima og 

bæredygtighed er et emne som kan inkorporeres i alle grene af 

statskundskaben, og der blev givet en opfordring videre til at de 

andre fag også med fordel kan tage klimainddragelse op. 

 

 

Ad 8) Meddelelser fra studieleder 

- Studiestart fylder meget.  

- Optaget er gået fint. Førsteprioritetsansøgninger er steget. 

Karaktergennemsnit er det samme.  

- Samarbejde med tutorgruppen fungerer godt. 

- 2 valgfag er blevet aflyst. Det betyder ikke så meget for egne 

studerende, men exchangestuderende er blevet lidt presset ift. 

antallet af engelsksproget kurser.  

- Underviseren på kernefaget Important Challenges in European 

Governance er stoppet og derfor vil en postdoc overtage hendes 

undervisning i stedet for. Ellers ser det ud til at det nye 

semester starter godt. 



 

 

SIDE 4 AF 4  

Ad 9) Meddelelser fra forperson for studienævnet 

Påmindelse om at man skal huske at sende punkter til SN 

dagsorden ind i god tid, gerne to uger før. 

 

Ad 10) Evt. 

Nej. 
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